

資助租機公司於塔式起重機(俗稱「天秤」)和流動機械 安裝危險區域警報系統

目的

- 推動塔式起重機和流動機械採用危險區域警報系統

申請框架

• 資格

- 合資格租機公司：在申請日期的過去一年內，有租賃合資格機械設備予總承建商或分包商於本地建築工地使用，並能提供相關工作證明的租機公司
- 合資格機械設備：塔式起重機和 11 類流動機械(包括挖土機、履帶式起重機、龍門架起重機、貨車式起重機、輪胎式液壓伸縮吊臂起重機、推土機、壓實機、傾卸車、平土機、搬土機、鏟運機)，並將應用於私營工程合約中

• 資助範圍

- 購置和安裝危險區域警報系統的費用
- 附帶額外費用：包括網路升級、維護和技術支援

• 資助方式及上限

- 資助方式：70%配對模式；本地開發的創新技術或產品可獲 80% 配對資助
- 資助上限：每間公司港幣 750 萬元

• 備註

- 合資格租機公司須於 2024 年 10 月 31 日或之前向基金秘書處提交申請，並於 2025 年 2 月 28 日或之前完成安裝危險區域警報系統於塔式起重機和/或流動機械，否則餘下 20%的資助將不獲發放

Funding Support for Rental Companies to Install Danger Zone Alert System on Tower Cranes and Mobile Plants

Purpose:

- To boost the adoption of danger zone alert system on tower cranes and mobile plants

Application Framework

- Eligibility
 - Eligible rental companies: Those which have documentary proof of leasing eligible plants to main contractors or subcontractors for use in local construction sites in the past one year before the date of application
 - Eligible plants: Tower cranes and 11 types of mobile plants (including excavator, crawler crane, gantry crane, truck-mounted crane, wheeled telescopic mobile crane, bulldozer, compactor, dumper, grader, loader, scraper) which will be used in private works contracts.
- Funding Scope
 - Cost of procurement and installation of danger zone alert system
 - Ancillary additional expenses: including network upgrade, and maintenance and technical support
- Funding Mode and Ceiling
 - Funding mode: 70% matching basis; 80% matching fund for locally developed innovations or products
 - Funding ceiling: HK\$7,500,000 per company
- Remarks
 - Eligible rental companies shall submit the funding application to the CITF Secretariat **on or before 31 October 2024**, and shall complete installation of the danger zone alert system on tower cranes and/or mobile plants on or before **28 February 2025**. Otherwise, the remaining 20% of the fund grant will not be disbursed.